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Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 8-29: Riitta Eddib (Kommunal), Ata Hosseini (Vision), Ebba 
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 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M)  Utses att justera  
   

Dag för justering     
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 21 september 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 
Plats: Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   
 

 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 10, 15, 16, 17, 19 

 

Justerat den 21 september 2017  

 

 

 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) 
 
 
 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
  
 
 

 

 Sekreterare 
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 

27 september 2017.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 24 augusti  

2017 justerats den 30 augusti 2017.    
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§ 3 
Upphandling av leverans av matlådor till vård- och omsorgsboenden och 

brukare inom den öppna hemtjänsten 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 2.2.2.-367-2017 
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§ 4 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-404-2017 
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§ 5 
Anmälan av beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i 
enskilt ärende 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-117-2017. 
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§ 6 
Anmälan till stadsdelsnämnden om kränkande behandling på 
förskola 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 4.6.-419-2017  
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§ 6a 
Anmälan till stadsdelsnämnden om kränkande behandling på 
förskola 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 4.6.-275-2017 
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§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 6 september 2017 och den 

20 september 2017.  

 

Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17.40 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.30.  
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§ 8 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från Kulturskolan Stockholm 

 

 Frågestunden inleddes med information från Kulturskolan Stockholm om 

deras verksamhet i Järva. Annika Malmborg från Kulturskolan berättade 

bland annat om projektet Rum för skapande, som Kulturskolan bedriver 

med stöd av kulturrådet och i samarbete med skolor, fritidsgårdar och 

föreningar i stadsdelarna Spånga, Tensta, Rinkeby, Husby och Akalla. 

Utöver dessa samarbeten har Kulturskolan lokaler för ordinarie 

verksamhet i Husby och söker lokaler i Rinkeby.   

 

Information från förvaltningen 

 

 Gunilla Davidsson, tillförordnad stadsdelsdirektör, informerade om att 

Ulla Thorslund förväntas utses till ny stadsdelsdirektör i Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning av kommunstyrelsen den 4 oktober 2017. Om allt 

går enligt planerna tillträder Ulla Thorslund tjänsten den 9 oktober 2017.  

 

 Ordföranden Elvir Kazinic (S) informerade om att presidiet beslutat att 

stadsdelsnämnden ska ha ett möte med pensionärsrådet och rådet för 

funktionshinderfrågor före nämndens sammanträde den 26 oktober 2017. 

Mötet börjar klockan 16.00.  

 

Frågor från stadsdelsnämnden  

 

 Vice ordföranden Benjamin Dousa berättade att han fått uppgifter om att 

de två lokala muslimska föreningar, som beviljats stöd i form av 

demokratimedel av stadsdelsnämnden för att genomföra utbildningar för 

unga och föräldrar i syfte att motverka radikalisering, inte redovisat hur 

medlen använts. Han frågade om uppgifterna stämde. Susanne Tengberg, 

avdelningschef för socialtjänst – stöd och service och förebyggande 

ungdomsinsatser, svarade att båda föreningarna i fråga, Islamiska 

förbundet i Järva och Islamiska Kultur Center i Rinkeby, redovisat hur 

beviljat stöd använts samt betalat tillbaka de medel de inte använt.  
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§ 9 
Inkomna medborgarförslag 
 

Ärendet 
Inga inkomna medborgarförslag fanns att anmäla. 
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§ 10 
Tertialrapport 2 för år 2017 Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  
 
Beslut 

1. Tertialrapport 2 för år 2017 godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen 

2. Stadsdelsnämnden begär hos kommunstyrelsen budgetjustering om 0,6 mnkr 

för ombyggnation av Kista vård- och omsorgsboende, Kista torg 7 i enlighet 

med vad som redovisas i ärendet 

3. Stadsdelsnämnden fastställer omslutningsförändringar om 22,2 mnkr i 

enlighet med vad som redovisas i ärendet och anmäler detta till 

kommunstyrelsen 

4. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Förvaltningen bedömer att det arbete som pågår bidrar till att kommun-

fullmäktiges fyra inriktningsmål uppnås helt. De fyra inriktningsmålen är: 

 Ett Stockholm som håller samman 

 Ett klimatsmart Stockholm 

 Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 

 Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

Bedömningen grundar sig på resultatet av det arbete som hittills utförts och på 

prognostiserad uppfyllelse av kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet 

med tillhörande indikatorer och aktiviteter samt på prognostiserad uppfyllelse av 

nämndens mål. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 september 2017.  

Dnr 1.2.1.-401-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     
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Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande. 

  

 Stockholm står, liksom stora delar av världen, inför ett allvarligt och 

eskalerande hot från våldsbejakande extremistiska grupperingar. Det blev inte 

minst smärtsamt tydligt fredagen den 7 april 2017, när Stockholm blev utsatt för 

ett dödsbringande terrorattentat. Nyligen meddelade också Säkerhetspolisen att 

omfattningen av detta hot är väsentligt mycket större än vad som tidigare har 

varit känt. 2010, då Stockholm förra gången utsattes för ett attentat, bedömde 

SÄPO att det fanns omkring 200 våldsbejakande islamistiska extremister i 

Sverige. Nu bedöms de vara tusentals. Vi bedömer att staden idag gör för lite 

och har konkreta förslag på förbättring: 

 

1. Kompetens från FHS och dialog med polisen 

Alliansen har krävt att stadsdelsnämndernas lokala handlingsplaner ska följa en 

central mall utformad i samarbete med Försvarshögskolan (FHS) och utgå från 

lokala förutsättningar och utformas i dialog med polis om hur den specifika 

situationen i stadsdelen ser ut. 

 

Någon central mall har aldrig upprättats, men som en följd av att Alliansen 

krävde att handlingsplanerna i efterhand skulle analyseras och bedömas av 

relevant expertis från FHS skedde så i efterhand inför beslutet i 

kommunstyrelsen i juni. På så vis gjordes, på Alliansens initiativ, en genomgång 

av FHS av planerna med förslag på åtgärder, tillägg och förändringar av varje 

enskild handlingsplan. På så vis har det funnits ett kvalitetssäkrat underlag från 

ledande akademisk expertis på området som grund för kommunstyrelsens 

direktiv till nämnderna om att revidera handlingsplanerna. Men FHS förefaller 

inte ha varit involverade i revideringen av handlingsplanen, vilket gör att den 

relevanta expertisen än en gång saknas i den konkreta utformningen. 

 

2. Stadsövergripande förhållningssätt och lägesbild 

Alliansen har krävt ett stadsövergripande och gemensamt förhållningssätt för hur 

stadens nämnder ska agera när personer med våldsbejakande extrema tendenser 

identifieras samt att en stadsövergripande lägesbild årligen behöver presenteras 

för kommunstyrelsen. 

 

En stadsövergripande utbildningsplan är under utarbetande och att stadens 

nätverk av samordnare bistår den centrala samordnaren i arbetet att prioritera 

verksamheter för utbildning. Kommunstyrelsen ska tydliggöra processen för 

nämnderna för revidering av handlingsplaner och uppföljning av arbetet och 

handlingsplanerna ska revideras årligen utifrån aktuell lägesbild varefter 
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kommunstyrelsen ska redovisa en samlad lägesbild för staden. 

Handlingsplanerna och deras aktiviteter ska följs upp inom ramen för ordinarie 

uppföljning. Vidare är det angeläget att kommunstyrelsen aktivet bedriver ett 

utvecklingsarbete för att tydliggöra uppföljningsbara mål kopplat till riktlinjerna 

för att på ett bättre sätt kunna stödja nämnderna i uppföljning och utvärdering av 

insatsernas effekt. 

 

3. Utbildning, kompetensutveckling och kunskapsstöd 

Alliansen har krävt god tillgång till adekvat utbildning och ett kontinuerligt 

kunskapsstöd till medarbetare inom socialtjänst m.fl. som kommer i kontakt 

såväl med människor som riskerar att radikaliseras. Därför måste en plan för 

kompetensutveckling inom dessa frågor upprättas. I detta behöver det även 

klargöras vilket behov det finns att anställa medarbetare med särskild expertis. 

 

Stadens centrala samordnare samverkar med externa myndigheter, nätverk och 

akademi och upprätthåller regelbunden kontakt med Försvarshögskolan och 

andra relevanta aktörer i syfte att hålla staden uppdaterad kring pågående och 

avslutad forskning. Men kompetensutvecklande insatser behövs i hela stadens 

organisation, inte endast centralt. Hur detta ska åstadkommas måste tydligt 

framgå av handlingsplanen för varje nämnd. 

 

4. Stärkt samarbete och samverkan 

Alliansen har krävt ett tätare samarbete mellan myndigheter och 

samhällsinstitutioner såsom polis, säkerhetspolis, skola och socialtjänst. För att 

stärka arbetet och fånga upp potentiella extremister har Alliansen förordat att så 

långt lagen medger häva sekretessen mellan stadens nämnder så att information 

kan delas när så krävs. 

 

Det måste därför framgå av handlingsplanerna hur stadsdelsnämnderna inom 

ramen för samverkan mellan skola och socialtjänst tillsammans med polis ta 

fram rutiner för gemensam hantering kring radikaliserade individer. De 

rättsutredningar som har initierats av kommunstyrelsen för att klargöra 

sekretessregler för stadens verksamheter och möjligheter till 

informationsöverföring internt och externt måste delges nämnderna och ligga till 

grund för effektivare samverkan. 

 

5. Förebyggande och uppsökande arbete mot radikalisering 

Alliansen har krävt en plan för vilka insatser som ska erbjudas ungdomar som 

riskerar att dras in i extremistiska miljöer och deras familjer samt att uppsökande 

arbete bör bedrivas även på nätet för att nå rätt målgrupper. 

 

Stadsdelsnämnder måste därför i sina handlingsplaner tydligare ange hur de 

inom ramen för samverkan mellan skola och socialtjänst tillsammans med polis 

ska ta fram rutiner för gemensam hantering kring radikaliserade individer. 

Likaså måste socialnämnden i sin handlingsplan uppge hur den avser att 
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utveckla sitt uppsökande arbete mot de grupper som finns i närheten av 

våldsbejakande extremistiska organisationer och miljöer, inklusive på internet. 

 

6. Informationsinsatser till medborgarna 

En plan behövs för vilka informationsinsatser som ska riktas till medborgarna, 

som vart man kan vända sig om man misstänker att någon i ens närhet blir 

radikaliserad. 

 

Stadens insatser i detta hänseende behöver utvecklas mer än vad som anges i det 

föreliggande ärendet. Det är inte tillräckligt att utbildningsnämnden skapar en 

kunskapsbank för lärare om ämnet samt att beskriva hur skolorna arbetar mot 

propaganda och för att göra sina elever källkritiska. Utbildningsnämnden måste 

tillse att samtliga skolor i staden löpande samverkar med socialtjänst och polis 

för att, närhelst behov uppstår av gemensam hantering kring radikaliserade 

individer, ha väl inarbetade rutiner. 

 

7. Avhopparverksamhet 

Alliansen har krävt avhopparverksamheter för radikaliserade som vill lämna den 

extrema miljön. Det är nödvändigt att en länsöverskridande avhopparverksamhet 

för våldsbejakande islamistiska extremister inrättas. 

 

I ärendet anges att avhopparverksamhet erbjuds inom ramen för sociala 

insatsgrupper och den stadsövergripande avhopparverksamheten. Vi har rest 

farhågor huruvida de sociala insatsgrupperna är rätt enheter för denna 

verksamhet, dels därför att avhopparverksamhet ligger vid sidan av 

insatsgruppernas primära syfte, som är att motverka att unga människor fastnar i 

kriminalitet, dels därför att insatsgrupperna inte besitter adekvat kompetens i 

tillräcklig omfattning. Vi anser därför att det inte är tillfredsställande att 

avhopparverksamheten åläggs de sociala insatsgrupperna. 

 

8. Involvera teologiskt skolade och civilsamhällesaktörer 

Alliansen har drivit kravet att involvera civilsamhällesaktörer i arbetet med 

avradikalisering för att stävja rekrytering till extrema miljöer behöver 

involveras. Här har teologiskt skolade personer och imamer enligt expertisen en 

viktig roll. 

 

Stadsdelsnämnderna ska beakta utökad samverkan med olika aktörer i 

civilsamhället i frågan om våldsbejakande extremism, samt att grupper som 

arbetar med avradikalisering ska bestå av representanter från olika myndigheter 

och aktörer inklusive företrädare för trossamfund, idrottstränare och andra 

representanter från civilsamhället. Men det behöver tydligare anges hur 

stadsdelsnämnderna konkret ska gå till väga för att stävja religiöst motiverad 

islamistisk extremism. 
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9. Inga bidrag till odemokratiska organisationer 

Stadsdelsnämnderna i Stockholm behöver se över sina lokala bidrag och 

säkerställa att inga medel ges till organisationer eller föreningar som inte vilar 

på demokratins grundvalar. 

 

Det är otillfredsställande att det saknas stadsövergripande riktlinjer avseende 

detta. Inga stöd i form av ekonomiska bidrag får ske från staden till någon aktör 

som inte står bakom den demokratiska rättsstatens principer, de mänskliga 

rättigheterna och jämställdhet mellan kvinnor och män. Föreningar som 

uppmuntrar till eller möjliggör våldsbejakande extremism ska fråntas all typ av 

stöd i den mån de har sådant samt att bidrag följs upp noggrant och utvärderas 

av den bidragsgivande nämnden. 

 

10. Angivande av islamistiska miljöer 

Alliansen har krävt att det särskilt anges att våldsbejakande islamism för utgör 

det främsta hotet. Det främsta attentatshotet mot Sverige kommer från 

våldsbejakande islamistiska miljöer och i synnerhet återvändande jihadister. 

 

Nationellt centrum för terrorhotbedömning har under våren 2017 lyft fram att 

det främsta attentatshotet mot Sverige kommer från våldsbejakande islamistiska 

miljöer. Detta styrks ytterligare av de uppgifter som SÄPO lämnade den 16 juni 

om den dramatiska ökningen av mängden våldsbejakande islamister i Sverige. 

Detta förhållande behöver tydligare avspeglas i handlingsplanerna, både som 

bakomliggande orsak och med avseende på vilka åtgärder och arbetssätt det 

specifikt fordrar från stadens sida. 

 

11. Samband mellan extremism och hederskultur 

Alliansen har krävt att hedersrelaterat våld och förtryck nämns i 

handlingsplanerna. Hederskultur är en problematik för sig, men det finns belagt 

ett samband med islamistisk extremism. 

 

Det måste skarpare tydliggöras i samtliga handlingsplaner att nämnderna i 

arbetet mot våldsbejakande extremism kommer att beakta kopplingen till stadens 

program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

12. Samverkan med bostadsbolagen 

Alliansen har krävt att nämnderna ska uppmanas att samverka med 

bostadsbolagen. Internationella erfarenheter visar att sådan samverkan kan vara 

till stor hjälp i arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 

Det måste mer konkret anges vilka åtgärder handlingsplanen avser för att 

nämnderna tillsammans med stadens bostadsbolag och lokala aktörer ska 

genomföra åtgärder för att underlätta integrering och motverka utanförskap samt 

att ett stadsövergripande arbete påbörjas för att utreda hur bostadsbolagen kan 

bistå i arbetet mot våldsbejakande extremism. 
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Socialdemokraterna prioriterar inte tryggheten 
Vi ser väldigt allvarligt med att en så pass stor andel av vår befolkning känner 

sig otrygg i sin egen hemmiljö. Stockholm stads trygghetsundersökning 

instämmer i den mörka bild som förvaltningens tertialrapport visar. Alldeles för 

få i Stockholms stad, och ännu färre i Rinkeby-Kista känner sig trygga. 

 

I februari 2017 lovade majoriteten, med Socialdemokraterna i spetsen, att en 

försöksverksamhet med ordningsvakter skulle inrättas. Detta föranleddes av att 

Alliansen kommit med likalydande förslag. Förvaltningsledningen och de 

styrande politikerna gav intrycket av att verksamheten skulle vara igång i april, 

vilket visade sig vara direkt felaktigt. 

 

Polisstationen i Rinkeby som ska byggas har vid flera tillfällen blivit försenad. 

Hade den politiska viljan verkligen funnits hos regeringen och Dan Eliasson så 

hade den definitivt inte behövt bli så försenad. I mitten av juni 2017 bekräftade 

dessutom poliskällor till Svt och Sveriges Radio att Järvas enda polisstation, i 

Kista, ska läggas ned och att verksamheten ska flyttas till Solna. 

 

Framöver förväntar vi oss nu, både från majoritetens och förvaltningens sida, att 

trygghetsfrågorna prioriteras i högre utsträckning. Den som inte känner sig 

trygg, är heller inte fri. 

 

 

Reservation 2 
Ledamoten Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt bilaga till 

tertialrapporten återremitteras för vidare beredning i enlighet med vad som 

anförs nedan. 

3. Därutöver anförs följande. 

 

Stadsdelsnämndens främsta syfte är att ge alla människor som bor här möjlighet 

att själva kunna forma sina liv, genom att ge våra barn en bra förskola och trygg 

uppväxt, våra äldre en omsorg med värdighet och respekt för deras 

självbestämmande, och ha en socialtjänst som finns till för den som behöver 

andras stöd. 

 

För detta krävs att det finns en tillräcklig finansiering för en välfärd med 

kvalitet, och att pengarna används effektivt. 
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Staden misslyckas med sina ambitioner att ge alla barn och unga en bra start i 

livet. Bara ett fåtal stadsdelar uppnår målen för andelen högskoleutbildade 

förskolelärare. Den sociala barn- och ungdomsvården går på vissa håll med stora 

underskott. En faktor bakom underskotten är kostnader för placeringar av barn, 

såväl nyanlända ensamkommande barn som barn som befinner sig i Sverige 

sedan tidigare. Det är uppenbart att regeringen inte har gett Stockholm och andra 

kommuner de ekonomiska förutsättningarna att finansiera rätt insatser till 

ensamkommande barn och unga. 

 

Även omsorgen om personer med funktionsnedsättning går med underskott. 

Regeringen och majoriteten har inte förmått ordna en tillräcklig finansiering 

inom LSS-området. 

 

Konsultkostnaderna inom socialtjänsten har ökat dramatiskt de senaste åren. 

Liberalerna efterlyser krafttag för att komma till rätta med utvecklingen, framför 

allt genom att förbättra lönen och arbetsvillkoren för socialsekreterarna. Det blir 

svårt att komma till rätta med personalomsättningen så länge man kan tjäna flera 

tusen kronor mer i månaden på att arbeta för ett konsultföretag. Än så länge gör 

stadshusmajoriteten alldeles för lite. 

 

Hemtjänsten i egen regi går med stora underskott. Förutom att det tar pengar 

från andra verksamhetsområden skapar det också en ojämn spelplan för privata 

och idéburna aktörer, som inte har samma möjlighet att kompensera för sina 

underskott. 

 

Omotiverade återkommunaliseringar av välfungerande verksamheter innebär 

också i vissa stadsdelar kostnader som ytterligare ökar trycket på budgeten. 

Dessa kostnader kan tekniskt sett betraktas som engångskostnader, men när 

verksamhet efter verksamhet tas tillbaka, ofta utan hänsyn till kvalitet eller 

brukarnas önskemål, får det snarare beskrivas som en permanent utgiftspost hos 

majoritetens politik. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på stadsdelsnämnden att 

prioritera. Mindre angelägna satsningar och projekt måste få stå tillbaka för att 

värna kärnverksamheterna. Tyvärr har majoriteten visat sig ha svårt att göra 

sådana prioriteringar. Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga 

ut insatser som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, utan 

skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår uppgift. Men den 

är avgörande om Stockholm ska bli en stad som ger alla människor samma 

möjligheter att förverkliga sina drömmar och leva ett liv i frihet och trygghet. 
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Stockholm står, liksom stora delar av världen, inför ett allvarligt och eskalerande 

hot från våldsbejakande extremistiska grupperingar. Det blev inte minst 

smärtsamt tydligt fredagen den 7 april 2017, när Stockholm blev utsatt för ett 

dödsbringande terrorattentat. Nyligen meddelade också Säkerhetspolisen att 

omfattningen av detta hot är väsentligt mycket större än vad som tidigare har 

varit känt. 2010, då Stockholm förra gången utsattes för ett attentat, bedömde 

SÄPO att det fanns omkring 200 våldsbejakande islamistiska extremister i 

Sverige. Nu bedöms de vara tusentals. 

 

Försvaret av vårt öppna, demokratiska samhälle och av Stockholm som en 

öppen stad är därför en högst angelägen fråga som inte får bli föremål för 

partipolitisk konflikt. För att säkra våra invånares trygghet mot hot från 

våldsbejakande extremister krävs såväl polisiära som sociala insatser. Arbetet 

mot våldsbejakande extremism handlar om att arbeta mot samtliga de hot som 

SÄPO bedömer kan skada demokratin: extremistisk islamism, vit makt-miljön 

och den så kallat autonoma vänstern. Stockholms stad står inför stora 

utmaningar framöver och därför måste vi, tillsammans med berörda parter och 

relevant sakkunskap, arbeta kunskapsbaserat och med tydliga strukturer och 

insatser. 

 

Stadens arbete mot våldsbejakande extremism fastställdes av 

kommunfullmäktige den 16 maj 2016 som riktlinjer till stadens trygghets och 

säkerhetsprogram. Beslutet var ett resultat av en blocköverskridande 

överenskommelse. Kommunstyrelsens direktiv till nämnderna i juni 2017 var 

likaså resultat av blocköverskridande samtal. Vi välkomnade då att majoriteten 

tog initiativ för att säkra en bred parlamentarisk enighet om direktiven till 

nämnderna att revidera de lokala handlingsplanerna. I likhet med hur 

blocköverskridande överenskommelser har slutits nationellt om bland annat 

försvarspolitik och terrorbekämpning är det dock angeläget att säkra bred 

enighet i Stockholm i arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 

Det innebär inte att inte vi har betydande invändningar mot hela processen kring 

de lokala handlingsplanerna liksom deras konkreta innehåll. Om Alliansen hade 

styrt hade hela processen sett annorlunda ut från början, från antagandet av den 

stadsövergripande strategin mot våldsbejakande extremism till att de lokala 

handlingsplanerna skulle ha utgått från en central mall som skulle ha upprättats 

utifrån Försvarshögskolans (FHS) expertis. 

 

Dessvärre kan vi nu konstatera att kommunstyrelsens direktiv inte har efterlevts 

i det föreliggande reviderade förslaget till handlingsplan. 

 

Våra partier hade velat se en samordnad stadsövergripande process grundad på 

beprövad erfarenhet och stödd på extern expertis från FHS för att ta fram en 

central mall för de lokala handlingsplanerna, vilket vi också underströk i 
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samband med att den stadsövergripande strategin antogs av kommunfullmäktige 

2016. 

 

Vi har efterfrågat, men inte fått gehör för, konkreta och uppföljningsbara 

indikatorer med avseende på effekt, inte genomförda aktiviteter, i arbetet mot 

våldsbejakande extremism. 

 

Det fanns i kommunstyrelsens direktiv till nämnderna framförallt tolv punkter 

som är väsentliga, punkter som inte är tillräckligt beaktade i det föreliggande 

förslaget till reviderad handlingsplan. Dessa tolv punkter är följande. 

 

1. Kompetens från FHS och dialog med polisen 

Alliansen har krävt att stadsdelsnämndernas lokala handlingsplaner ska följa en 

central mall utformad i samarbete med Försvarshögskolan (FHS)och utgå från 

lokala förutsättningar och utformas i dialog med polis om hur den specifika 

situationen i stadsdelen ser ut. 

 

Någon central mall har aldrig upprättats, men som en följd av att Alliansen 

krävde att handlingsplanerna i efterhand skulle analyseras och bedömas av 

relevant expertis från FHS skedde så i efterhand inför beslutet i 

kommunstyrelsen i juni. På så vis gjordes, på Alliansens initiativ, en genomgång 

av FHS av planerna med förslag på åtgärder, tillägg och förändringar av varje 

enskild handlingsplan. På så vis har det funnits ett kvalitetssäkrat underlag från 

ledande akademisk expertis på området som grund för kommunstyrelsens 

direktiv till nämnderna om att revidera handlingsplanerna. Men FHS förefaller 

inte ha varit involverade i revideringen av handlingsplanen, vilket gör att den 

relevanta expertisen än en gång saknas i den konkreta utformningen. 

 

2. Stadsövergripande förhållningssätt och lägesbild 

Alliansen har krävt ett stadsövergripande och gemensamt förhållningssätt för hur 

stadens nämnder ska agera när personer med våldsbejakande extrema tendenser 

identifieras samt att en stadsövergripande lägesbild årligen behöver presenteras 

för kommunstyrelsen. 

 

En stadsövergripande utbildningsplan är under utarbetande och att stadens 

nätverk av samordnare bistår den centrala samordnaren i arbetet att prioritera 

verksamheter för utbildning. Kommunstyrelsen ska tydliggöra processen för 

nämnderna för revidering av handlingsplaner och uppföljning av arbetet och 

handlingsplanerna ska revideras årligen utifrån aktuell lägesbild varefter 

kommunstyrelsen ska redovisa en samlad lägesbild för staden. 

Handlingsplanerna och deras aktiviteter ska följas upp inom ramen för ordinarie 

uppföljning. Vidare är det angeläget att kommunstyrelsen aktivet bedriver ett 

utvecklingsarbete för att tydliggöra uppföljningsbara mål kopplat till riktlinjerna 

för att på ett bättre sätt kunna stödja nämnderna i uppföljning och utvärdering av 

insatsernas effekt. 
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3. Utbildning, kompetensutveckling och kunskapsstöd 

Alliansen har krävt god tillgång till adekvat utbildning och ett kontinuerligt 

kunskapsstöd till medarbetare inom socialtjänst m.fl. som kommer i kontakt 

såväl med människor som riskerar att radikaliseras. Därför måste en plan för 

kompetensutveckling inom dessa frågor upprättas. I detta behöver det även 

klargöras vilket behov det finns att anställa medarbetare med särskild expertis. 

 

Stadens centrala samordnare samverkar med externa myndigheter, nätverk och 

akademi och upprätthåller regelbunden kontakt med Försvarshögskolan och 

andra relevanta aktörer i syfte att hålla staden uppdaterad kring pågående och 

avslutad forskning. Men kompetensutvecklande insatser behövs i hela stadens 

organisation, inte endast centralt. Hur detta ska åstadkommas måste tydligt 

framgå av handlingsplanen för varje nämnd. 

 

4. Stärkt samarbete och samverkan 

Alliansen har krävt ett tätare samarbete mellan myndigheter och 

samhällsinstitutioner såsom polis, säkerhetspolis, skola och socialtjänst. För att 

stärka arbetet och fånga upp potentiella extremister har Alliansen förordat att så 

långt lagen medger häva sekretessen mellan stadens nämnder så att information 

kan delas när så krävs. 

 

Det måste därför framgå av handlingsplanerna hur stadsdelsnämnderna inom 

ramen för samverkan mellan skola och socialtjänst tillsammans med polis ta 

fram rutiner för gemensam hantering kring radikaliserade individer. De 

rättsutredningar som har initierats av kommunstyrelsen för att klargöra 

sekretessregler för stadens verksamheter och möjligheter till 

informationsöverföring internt och externt måste delges nämnderna och ligga till 

grund för effektivare samverkan. 

 

5. Förebyggande och uppsökande arbete mot radikalisering 

Alliansen har krävt en plan för vilka insatser som ska erbjudas ungdomar som 

riskerar att dras in i extremistiska miljöer och deras familjer samt att uppsökande 

arbete bör bedrivas även på nätet för att nå rätt målgrupper. 

 

Stadsdelsnämnder måste därför i sina handlingsplaner tydligare ange hur de 

inom ramen för samverkan mellan skola och socialtjänst tillsammans med polis 

ska ta fram rutiner för gemensam hantering kring radikaliserade individer. 

Likaså måste socialnämnden i sin handlingsplan uppge hur den avser att 

utveckla sitt uppsökande arbete mot de grupper som finns i närheten av 

våldsbejakande extremistiska organisationer och miljöer, inklusive på internet. 
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6. Informationsinsatser till medborgarna 

En plan behövs för vilka informationsinsatser som ska riktas till medborgarna, 

som vart man kan vända sig om man misstänker att någon i ens närhet blir 

radikaliserad. 

 

Stadens insatser i detta hänseende behöver utvecklas mer än vad som anges i det 

föreliggande ärendet. Det är inte tillräckligt att utbildningsnämnden skapar en 

kunskapsbank för lärare om ämnet samt att beskriva hur skolorna arbetar mot 

propaganda och för att göra sina elever källkritiska. Utbildningsnämnden måste 

tillse att samtliga skolor i staden löpande samverkar med socialtjänst och polis 

för att, närhelst behov uppstår av gemensam hantering kring radikaliserade 

individer, ha väl inarbetade rutiner. 

 

7. Avhopparverksamhet 

Alliansen har krävt avhopparverksamheter för radikaliserade som vill lämna den 

extrema miljön. Det är nödvändigt att en länsöverskridande avhopparverksamhet 

för våldsbejakande islamistiska extremister inrättas. 

 

I ärendet anges att avhopparverksamhet erbjuds inom ramen för sociala 

insatsgrupper och den stadsövergripande avhopparverksamheten. Vi har rest 

farhågor huruvida de sociala insatsgrupperna är rätt enheter för denna 

verksamhet, dels därför att avhopparverksamhet ligger vid sidan av 

insatsgruppernas primära syfte, som är att motverka att unga människor fastnar i 

kriminalitet, dels därför att insatsgrupperna inte besitter adekvat kompetens i 

tillräcklig omfattning. Vi anser därför att det inte är tillfredsställande att 

avhopparverksamheten åläggs de sociala insatsgrupperna. 

 

8. Involvera teologiskt skolade och civilsamhällesaktörer 

Alliansen har drivit kravet att involvera civilsamhällesaktörer i arbetet med 

avradikalisering för att stävja rekrytering till extrema miljöer behöver 

involveras. Här har teologiskt skolade personer och imamer enligt expertisen en 

viktig roll. 

 

Stadsdelsnämnderna ska beakta utökad samverkan med olika aktörer i 

civilsamhället i frågan om våldsbejakande extremism, samt att grupper som 

arbetar med avradikalisering ska bestå av representanter från olika myndigheter 

och aktörer inklusive företrädare för trossamfund, idrottstränare och andra 

representanter från civilsamhället. Men det behöver tydligare anges hur 

stadsdelsnämnderna konkret ska gå till väga för att stävja religiöst motiverad 

islamistisk extremism. 

 

9. Inga bidrag till odemokratiska organisationer 

Stadsdelsnämnderna i Stockholm behöver se över sina lokala bidrag och 

säkerställa att inga medel ges till organisationer eller föreningar som inte vilar 

på demokratins grundvalar. 
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Det är otillfredsställande att det saknas stadsövergripande riktlinjer avseende 

detta. Inga stöd i form av ekonomiska bidrag får ske från staden till någon aktör 

som inte står bakom den demokratiska rättsstatens principer, de mänskliga 

rättigheterna och jämställdhet mellan kvinnor och män. Föreningar som 

uppmuntrar till eller möjliggör våldsbejakande extremism ska fråntas all typ av 

stöd i den mån de har sådant samt att bidrag följs upp noggrant och utvärderas 

av den bidragsgivande nämnden. 

 

10. Angivande av islamistiska miljöer 

Alliansen har krävt att det särskilt anges att våldsbejakande islamism för utgör 

det främsta hotet. Det främsta attentatshotet mot Sverige kommer från 

våldsbejakande islamistiska miljöer och i synnerhet återvändande jihadister. 

 

Nationellt centrum för terrorhotbedömning har under våren 2017 lyft fram att 

det främsta attentatshotet mot Sverige kommer från våldsbejakande islamistiska 

miljöer. Detta styrks ytterligare av de uppgifter som SÄPO lämnade den 16 juni 

om den dramatiska ökningen av mängden våldsbejakande islamister i Sverige. 

Detta förhållande behöver tydligare avspeglas i handlingsplanerna, både som 

bakomliggande orsak och med avseende på vilka åtgärder och arbetssätt det 

specifikt fordrar från stadens sida. 

 

11. Samband mellan extremism och hederskultur 

Alliansen har krävt att hedersrelaterat våld och förtryck nämns i 

handlingsplanerna. Hederskultur är en problematik för sig, men det finns belagt 

ett samband med islamistisk extremism. 

 

Det måste skarpare tydliggöras i samtliga handlingsplaner att nämnderna i 

arbetet mot våldsbejakande extremism kommer att beakta kopplingen till stadens 

program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

12. Samverkan med bostadsbolagen 

Alliansen har krävt att nämnderna ska uppmanas att samverka med 

bostadsbolagen. Internationella erfarenheter visar att sådan samverkan kan vara 

till stor hjälp i arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 

Det måste mer konkret anges vilka åtgärder handlingsplanen avser för att 

nämnderna tillsammans med stadens bostadsbolag och lokala aktörer ska 

genomföra åtgärder för att underlätta integrering och motverka utanförskap samt 

att ett stadsövergripande arbete påbörjas för att utreda hur bostadsbolagen kan 

bistå i arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 

Återremiss 

Vi kan sammanfattningsvis konstatera att det föreliggande ärendet inte lever upp 

till de direktiv som en blocköverskridande majoritet i kommunstyrelsen stod 
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bakom. Såväl i enskildheter som sammantaget är stadens handlingsplaner 

alltjämt otillfredsställande. Särskilt anmärkningsvärt är att ett samlat grepp kring 

frågorna alltjämt saknas, trots att hoten från våldsbejakande extremism om något 

har skärpts ytterligare de senaste månaderna. 

 

Alliansen värdesätter breda och blocköverskridande överenskommelser i 

strategiskt viktiga frågor för staden. Men sådana överenskommelser kan inte ske 

till priset av att sakinnehållet blir alltför urvattnat. Och överenskommelserna 

förlorar sitt syfte om deras intentioner inte efterlevs i det fortsatta arbetet. I detta 

fall kan vi konstatera att vi upprepade gånger under mandatperioden visat god 

vilja i att gemensamt driva arbetet mot våldsbejakande extremism framåt. Men 

det konkreta resultatet i form av ett skärpt, stärkt och professionaliserat 

systematiskt arbete mot våldsbejakande extremism uteblir alltjämt. Därför kan vi 

inte ställa oss bakom föreliggande handlingsplan utan yrkar att det återremitteras 

för att kompletteras enligt ovanstående. 
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§ 11 
Befogenhet att beordra utbetalning av pengar 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger Ulla Thorslund befogenhet att beordra utbetalning av 

pengar fr.o.m. den 9 oktober 2017 i enlighet med ärendet. 

2. Stadsdelsnämnden ger serviceförvaltningens förvaltningschef Anna-Karin 

Sandén (tf) befogenhet att beordra utbetalning av pengar för Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning samt utse ett lämpligt antal namngivna ställföreträdare. 

 

Ärendet  
Av Stockholms stads Regler för ekonomisk förvaltning 3 kap. 5 § framgår att 

”Varje nämnd ska utse person med befogenhet att på nämndens vägnar beordra 

utbetalning av pengar. Nämnden ska ge denna befogenhet till förvaltningschefen 

samt till förvaltningschefen för serviceförvaltningen. Förvaltningschefen ska 

utse ett antal ställföreträdare med befogenhet att begära utbetalning av pengar. 

Rätten att begära utbetalning av pengar ska ges till namngivna personer.” Till 

firmatecknare och fullmaktsgivare för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 

föreslås Ulla Thorslund fr.o.m. den 9 oktober 2017 under förutsättning att 

kommunstyrelsen fattar erforderligt beslut på sammanträdet den 4 oktober 2017. 

Förvaltningschefen utser i sin tur namngivna ställföreträdare och upprättar en 

förteckning över dessa. Förvaltningen föreslår att serviceförvaltningens 

förvaltningschef Anna-Karin Sandén (tf) ges befogenhet att beordra utbetalning 

av pengar för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning samt utse ett lämpligt antal 

namngivna ställföreträdare inom serviceförvaltningen. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 september 2017.  

Dnr 1.1.-402-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       
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§ 12 
Sommarjobb som leder till riktiga jobb 
Svar på skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Ärendet  
Benjamin Dousa m.fl. (M) har i skrivelse till nämnden lämnat tre förslag om 

sommarjobb. Enligt förslagen ska sommarjobben inledas med en heldags-

utbildning, uppföljning av arbetstider och utförande av arbetsuppgifter ska 

utökas. De mest utsatta ungdomarna ska också prioriteras i antagnings-

förfarandet. Avsikten med förslagen är att sommarjobben i större utsträckning 

ska avspegla den reguljära arbetsmarknaden. Förvaltningen arbetar idag på olika 

sätt med att förbereda ungdomarna för steget in på arbetsmarknaden. Vissa 

insatser liknande förslaget om heldagsutbildning, som exempelvis hjälp med 

CV-skrivning och anställningsintervjuer, genomförs redan. Förvaltningen ska 

under hösten utvärdera årets sommarjobb. I utvärderingen ingår att undersöka 

möjligheterna att utveckla denna typ av insatser inför nästa års sommarjobb. 

Arbetsplatserna som erbjuder sommarjobben handleder ungdomarna i deras 

arbete samt rapporterar deras arbetstimmar, med stöd från förvaltningen. Enligt 

stadens anvisningar kan ungdomar som av särskilda skäl anses vara i stort behov 

av sommarjobb prioriteras.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 5 september 2017.  

Dnr 1.6.-168-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       
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§ 13 
Motion om att stärka arbetet mot hedersrelaterat våld och förtryck 
Remiss från kommunstyrelsen av motion av Andrea Ström (M) och Eva  

Solberg (M) 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
Motionärerna menar att arbetet för att motverka hedersrelaterat våld behöver 

stärkas. Motionärerna önskar förstärkta resurser på lokal nivå utifrån vittnesmål 

om hur storstädernas förorter radikaliseras och flickor och pojkar blir allt mer 

kontrollerade hemifrån. Motionärerna yrkar på beslut av kommunfullmäktige i 

fem angivna punkter inom området. Förvaltningen instämmer i motionärernas 

åsikt att arbetet för att motverka hedersrelaterat våld och förtryck behöver 

stärkas inom angivna områden. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 3 juli 2017.  

Dnr 1.5.1.-253-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       
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§ 14 
Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
De nu gällande riktlinjerna för handläggning av bistånd enligt SoL och insatser 

enligt LSS till personer 65 år och äldre beslutades av kommunfullmäktige 2015. 

Riktlinjerna behöver revideras bland annat eftersom Socialstyrelsen utkommit 

med nya föreskrifter och anvisningar som påverkar handläggningen inom 

äldreomsorgen. Kommunfullmäktige har också beslutat om att införa ramtid vid 

beslut om hemtjänst vilket påverkar hur beställning av insatser ska formuleras 

samt hur en genomförandeplan ska upprättas. Förvaltningen ställer sig positiv 

till förslaget och anser att det är viktigt att riktlinjerna är så tydliga som möjligt 

och att dessa återkommande revideras för att upprätthålla likställigheten i staden 

och stärka rättssäkerheten för den enskilde. De föreslagna riktlinjerna ger ett bra 

stöd och vägledning för biståndshandläggarna i det praktiska arbetet med de 

individuella behovsbedömningar som alltid ska göras. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 13 juli 2017.  
Dnr 1.5.1.-299-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

  

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

   
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande. 
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Ickevalsalternativet inom stadens hemtjänst är per definition egen regi. Det 

borde finnas ett annat system att fördela ickevalsalternativet inom hemtjänsten. 

Vi anser att alla äldre över 85 år som upplever oro, ensamhet eller otrygghet i 

det egna hemmet och som så önskar ska beredas plats i en av stadens 

äldreboendeformer.  

 

En äldre som är bosatt i en annan kommun och som under begränsad tid vistas i 

Stockholm har rätt till hemtjänst här. Vi vill omgående införa valfrihet för dessa 

äldre, så att de inte per automatik hänvisas till stadens hemtjänst i egen regi. Vi 

vill säkerställa att äldre som tidigare omhändertagits av släkt och vänner och 

som ställs inför omfattande omvårdnadsbehov ska kunna beredas plats på 

omsorgsboende utan föregående hemtjänstinsatser.  

 

De nya reglerna för intagning till servicehus innebär att vissa personer över 65 

år, som tidigare fått plats på servicehus, idag inte längre bereds plats. Det är 

personer över 65 år med psykiska funktionsnedsättningar, missbruksproblematik 

eller som befinner sig i hemlöshet. Som vi redan påpekat i vårt särskilda 

utlåtande i ärendet ”Rapportering ej verkställda beslut” är det viktigt att 

äldrenämnden tar höjd för behovet av äldreboende för denna grupp och tar med 

detta i planeringen för framtida äldreboenden. 
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§ 15 
Program för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 
läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2018-2022 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering.  

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har utarbetat ett program för lika rättigheter och möjligheter 

oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck. Syftet med programmet 

är att utveckla kvaliteten i verksamheterna så att alla blir likvärdigt bemötta, får 

sina rättigheter tillgodosedda och inte diskrimineras. Programmet beskriver 

stadens utmaningar för hbtq-personers rättigheter och innehåller fem 

fokusområden. Förvaltningen anser att allas lika rättigheter och möjligheter 

behöver säkras och att en utsatt grupp som hbtq-personers rättigheter kan vara 

särskilt angelägna att uppmärksamma. Det hade varit en fördel om hbtq-

personers rättigheter hade integrerats i programmet för jämställdhet i stället för 

att hanteras i ett separat program. Med ett perspektiv som hanterar samspelet 

mellan olika maktstrukturer skulle samtliga stereotypa normer/föreställningar 

och diskrimineringsgrunder kunna tas hänsyn till på ett mer sammanhållet sätt. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 30 augusti 2017.  

Dnr 1.5.1.-326-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Amela de la Cruz (L) anmälde ett särskilt uttalande. Benjamin 

Dousa m.fl. (M) ställde sig bakom liberalernas särskilda uttalande enligt 

följande: 

 

När Alliansen styrde tog vi fram ett program för hbtq-frågor. Remissrundan 

hade precis hunnit bli klar när den nya majoriteten efter maktskiftet valde att 

avbryta arbetet. Det har sedan tagit majoriteten tre år att presentera ett eget 

program. Programmet för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 

läggning, könsidentitet eller könsuttryck är med andra ord efterlängtat men 

kunde ha varit mer konkret. Uppföljning, tidsplaner och ansvarsfördelning bör 

framgå tydligare, så att viktiga uppgifter inte bara blir hängande i luften.  
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Med det sagt så är det positivt att ett program för detta viktiga arbete nu har 

presenterats. Med ett program på plats kan förvaltningar och nämnder 

förhoppningsvis sporras att höja ambitionsnivån när det kommer till att iaktta 

transpersoners behov och rättigheter, stärka rätten till skyddat boende för hbtq-

personer som utsätts för våld i nära relationer, synliggöra hbtq-personers 

särskilda utsatthet för hedersförtryck, och öka medvetenheten om hbtq-personers 

ställning som måltavlor för våldsbejakande extremism.  
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§ 16 
Program för ett jämställt Stockholm 2018-2022 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har utarbetat ett program med utgångspunkt i den europeiska 

deklarationen om jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional 

nivå, CEMR. Syftet med programmet är att beskriva stadens arbete med 

jämställdhetsintegrering och genusbudgetering samt ge förslag på kompetens-

utveckling. Programmet innehåller sju fokusområden som utgår från de sex 

nationella jämställdhetspolitiska målen med ett tillägg om den offentliga 

servicen. Stadsdelsförvaltningen är positiv till programmet i stort. Det behöver 

tidigt framgå att det är jämställdhet mellan de två juridiska könen som avses i 

programmet. Som programmet nu är utformat framgår det inte tillräckligt tydligt 

att andra kategorier än kön har betydelse i jämställdhetsarbetet. Med ett 

perspektiv som hanterar samspelet mellan olika maktstrukturer skulle samtliga 

stereotypa normer/föreställningar och diskrimineringsgrunder kunna tas hänsyn 

till på ett mer sammanhållet sätt. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 september 2017.  

Dnr 1.5.1.-328-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

 

Reservation 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande. 
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Jämställdhet och jämlikhet är en frihetsfråga. Alla människor ska ha samma 

rättigheter och möjligheter att göra egna val för att forma sina liv. För att uppnå 

ett jämställt och jämlikt samhälle för alla individer ska staden arbeta för att de 

hinder som finns ska undanröjas. 

 

Samhället bör tillhandahålla förutsättningar för att alla ska kunna leva sitt liv 

och göra sina egna val. Men valen måste ytterst vara upp till den enskilda 

individen, utan detaljstyrning och pekpinnar från staden. Att kvinnor och män 

till exempel ska ha lika möjligheter i sina studie- och yrkesval betyder inte att 

staden ska påverka vilka val människors slutligen gör, utan endast att staden ska 

skapa bästa möjliga förutsättningar för alla att välja. Staden bör därför inte i 

jämställdhetsprogrammet peka ut hur stockholmarna måste göra yrkes- och 

studieval som ”bryter stereotypa könsmönster” då det går emot ambitionen om 

att möjligheterna ska vara desamma oavsett kön. Människor möjligheter ska inte 

begränsas av varken kön eller eventuell förekomst av stereotypa könsnormer. 

Besluten ska vara individens, inte stadens. 

 

Programmet för ett jämställt Stockholm har ett gott syfte, men samtidigt som det 

visserligen synliggör skillnader och andra allvarliga samhällsproblem, riskerar 

det att missa att det i grunden handlar om respekt och lika värde för alla 

människor, oavsett kön. Det är inte heller oproblematiskt att ålägga stadens 

verksamheter ytterligare styrdokument och mål att förhålla sig till. Mängden 

styrdokument bör tvärtom minimeras. Det bästa vore att föra samman alla 

policies som rör diskriminering i ett övergripande dokument om hur staden ska 

arbeta ur ett medborgarperspektiv med dessa frågor.  

 

Mäns våld mot kvinnor är mycket allvarligt och skall stävjas. Men allt våld ska 

förhindras oavsett gärningsman eller offer. I programmet saknas en 

problematisering av att avgränsningen av våld i nära relationer begränsas till 

mäns våld mot kvinnor. Mäns våld mot kvinnor är ett allvarligt 

samhällsproblem, men begreppet utesluter våld inom samkönade relationer eller 

kvinnors våld mot män, trots att även detta utgör ett hinder för att uppnå 

jämställdhet. Den undertecknade CEMR-deklarationen använder till exempel 

därför istället begreppet ”könsrelaterat våld”, vilket vi anser mer passande. Vi 

anser även att det är självklart att staden på inget sätt ska bidra till att uppmuntra 

till att våld uppstår oavsett vilka negativa normer det handlar om, varför det 

även blir märkligt att endast peka ut negativa maskulinitetsnormer. 

 

Stockholms stad har en viktig roll att spela som arbetsgivare. Givetvis är det 

angeläget att försöka uppnå en jämn fördelning av det obetalda hem- och 

omsorgsarbetet, men vi tror inte att staden kan besluta denna fördelning genom 

sin personalpolicy. Staden bör inte engagera sig i detta på annat sätt än utifrån 
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ett arbetsgivarperspektiv där förutsättningarna för att båda i en relation ska ha 

lika möjlighet att välja att själv ta ansvar för hemarbete. Stockholms stad bör i 

rollen som arbetsgivare istället påverka icke jämställda villkor mellan kvinnor 

och män vad gäller löneskillnader, arbetsvillkor och möjlighet att göra karriär.  

 

En aspekt som inte får förbises är att staden inte kan lösa alla orättvisor 

samtidigt. En av de mer trängande uppgifterna är att tillse att flickor och kvinnor 

som lever under hedersförtryck får sin frihet värnad och sina medborgerliga 

rättigheter tillgodosedda. Utanförskapet växer och väntas om några år omfatta 

uppemot en miljon personer. Det är en utveckling som Sverige inte har råd med. 

Att bryta utanförskapet är en central politisk uppgift, såväl nationellt som lokalt, 

under de kommande åren. 

 

En särskilt utsatt grupp, vilka har mycket svårt att få fäste på svensk 

arbetsmarknad, är utrikesfödda kvinnor. Endast knappt hälften av 

utomeuropeiskt födda kvinnor var sysselsatta 2014. Det är därför viktigt att de 

insatser som görs för att få in fler på arbetsmarknaden präglas av ett tydligt 

jämställdhetsperspektiv där möjligheten att få stöd inte påverkas av vilket kön en 

person har. Det är positivt att programmet nu lyfter flickors och kvinnors 

särskilda erfarenheter, behov och utsatthet i flyktingmottagandet.  

  

Vi delar självklart ambitionen om att vi ska ha ett jämställt Stockholm där alla 

människor har makt att forma samhället och sina egna liv. Mycket utav det som 

programmet lyfter för att skapa ett mer jämställt Stockholm är dock 

självklarheter. Vissa av programmets fokusmål och inriktningar kan till och med 

motarbeta denna ambition. Trots att vi lever i en av världens mest jämställda 

städer, kvarstår utmaningar.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i samhällsorienteringen för 

nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet till denna fråga. Även vid information 

genom föräldrastöd ska frågan om lika rättigheter och möjligheter oavsett 

sexuell läggning lyftas. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Amela de la Cruz (L) anmälde ett särskilt uttalande: 

 

Det liberala jämställdhetsuppdraget tar sikte på allas lika rätt till frihet, ansvar 

och makt, oberoende av kön eller könsidentitet. Det handlar om att ge individen 

verktyg för hennes frigörelse, genom att bekämpa den bristande jämställdheten 

och de värderingar och normer som begränsar henne. Kvinnor och män ska ha 

samma förutsättningar att utbilda sig, arbeta, göra karriär och forma samhället. 

Det förutsätter jämställda villkor inom alla områden, såväl politiska, kulturella, 

sociala som ekonomiska.  
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Det program för ett jämställt Stockholm som nu presenteras kunde ha varit mer 

konkret. Risken finns att det mest blir tomma ord. Uppföljning, tidsplaner och 

ansvarsfördelning bör framgå tydligare, liksom kopplingen till stadens andra 

program såsom idrottsprogrammet och programmet mot våld i nära relationer 

samt hedersrelaterat våld och förtryck. Det är heller inte helt klart på vilket sätt 

nämnderna och bolagen ska implementera programmet i sina verksamheter.  

 

Dessutom kan vi notera att arbetet mot hedersvåld och -förtryck helt saknas i 

uppräkningen av fokusområden. Hedersförtryck av både flickor och pojkar, 

kvinnor och män, är ett av vår tids största jämställdhetsproblem och en av de 

allvarligaste frihetsinskränkningarna av individer i Stockholm. Det är minst sagt 

anmärkningsvärt att detta saknas i majoritetens jämställdhetsprogram.  

 

Med det sagt så är vi positiva till att detta program tagits fram. Arbetet för 

jämställdhet mellan flickor och pojkar, kvinnor och män är mycket viktigt och 

ska vara aktivt i alla delar av stadens verksamheter. 
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§ 17 
Program för barnets rättigheter och inflytande i Stockholms stad 
2018-2022 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har utarbetat ett program för barnets rättigheter och 

inflytande. Syftet med programmet är att säkra barnets rättigheter och förbättra 

flickors och pojkars levnadsvillkor. Programmet utgår från FN:s konvention om 

barnets rättigheter och innehåller fem fokusområden. Förvaltningen anser att ett 

program för barnets rättigheter är angeläget. Fokusområdena stämmer i stort 

överens med huvudprinciperna i barnkonventionen: alla barns lika värde, barnets 

bästa, barnets rätt till liv och överlevnad samt barnets rätt till delaktighet och 

inflytande. De tillkommande fokusområdena om att barn ska skyddas mot våld 

och att barn och vuxna behöver känna till barns rättigheter anser förvaltningen 

vara nog så viktiga. Förvaltningen anser att information anpassad för barn, på 

olika språk och lättläst, bör tas fram centralt. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 september 2017.  

Dnr 1.5.1.-329-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Stockholm ska vara en stad som lever upp till och respekterar barnets rättigheter 

i enlighet med FN:s barnkonvention. Barn ska ha samma möjligheter oavsett 

bakgrund, hudfärg, kön, sexuell läggning, språk, religion, åsikter, sociala 

ursprung eller funktionsnedsättning.  

 

Barns villkor i staden kan förbättras. Det finns fortfarande skillnader vad gäller 

barns uppväxtförhållanden i staden, både vad gäller mellan stadsdelar och 

utifrån sociala förutsättningar. Barn utgör vår framtid och deras rättigheter och 

inflytande ska värnas på bästa sätt. Bland annat har barnrättsperspektivet inom 

socialtjänsten stärkts under de senaste åren och barnets bästa ska vara 

avgörande.  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
 

Sida 38 

 

 

  

 

 

Äldreförvaltningen påpekar på ett förtjänstfullt sätt i sitt tjänsteutlåtande att det 

inom äldreomsorgens verksamhet kan finnas barn som är anhöriga och/eller 

närstående till äldre. Dessa barn behöver bli uppmärksammade i programmet.  

 

Programmet är hedervärt och har ett gott syfte och är innehållsmässigt bra. Dock 

ser vi en problematik i att ålägga stadens verksamheter ytterligare policies och 

styrdokument. Mängden styrdokument bör tvärtom minimeras. Det bästa vore 

att föra samman alla policies som rör diskriminering i ett övergripande 

dokument om hur staden ska arbeta ur ett medborgarperspektiv med dessa 

frågor. I detta övergripande dokument bör detta programs fokusområden 

inkluderas.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i samhällsorienteringen för 

nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet till denna fråga. Även vid information 

genom föräldrastöd ska frågan om barns rättigheter lyftas. 

 

Ersättaryttrande 
Banar Sabet (C) anförde att om hon tjänstgjort i nämnden hade hon ställt sig 

bakom moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 18 
Samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
Den 1 januari 2018 träder en ny lag om samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård i kraft. Den nya lagen ska säkerställa att personer som 

vårdas i sluten hälso- och sjukvård inte ska behöva stanna på sjukhus längre än 

nödvändigt. Storsthlm (tidigare kommunförbundet Stockholms län) har 

tillsammans med hälso- och sjukvårdsförvaltningen tagit fram ett förslag till en 

ny överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och landstinget om 

utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

Överenskommelsen ska gälla från den 1 januari 2018 till den 31 december 2019. 

Förvaltningen har tagit del av förslaget till överenskommelse och ställer sig 

positiv till detta. Ambitionen att förlänga de nuvarande villkoren under en 

begränsad tid och samtidigt arbeta för att finna en långsiktig överenskommelse 

är väl genomtänkt.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 28 augusti 2017.  

Dnr 1.5.1.-341-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 19 

Utställning av översiktsplan för Stockholms stad 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Översiktsplanen är ett av stadens viktigaste styrdokument. Förslaget till ny 

översiktsplan för Stockholm var på samråd november – januari. Utifrån de 

synpunkter som kom in under samrådet har översiktsplanen utvecklats och 

kompletterats. Ett särskilt dokument för riktlinjerna för bostadsförsörjningen har 

tagits fram och behandlas i en egen process. Avsnittet om de lokala utvecklings-

möjligheterna har fördjupats och nya kartor har tagits fram. Det regionala 

perspektivet och äldre-, barn-, jämställdhets- och funktionsnedsättnings-

perspektiven har förstärkts. Hagsätra- Rågsved har lagts till som ett fjärde 

fokusområde utöver Kista-Järva, Skärholmen och Farsta. Förvaltningen är 

positiv till att utställningsförslaget har utvecklats  utifrån de synpunkter som 

stadsdelsnämnden lämnade under samrådet. Förvaltningen vidhåller att Husby 

och Akalla behöver beskrivas under varsin rubrik. Även om stadsdelarna 

byggdes ungefär samtidigt, är det två områden med olika förutsättningar.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 september 2017.  

Dnr 1.5.3.-334-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Elvir Kazinic (S), Ledamoten Ahmet Music (MP) samt ledamoten 

Anki Erdmann (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande: 

 

Rinkeby-Kista har en prognos med en ökad befolkning på 12 000 personer  

fram till 2020. Förutom att bygga bostäder till dessa ska många olika  

verksamheter som stödjer den ökade befolkningen rymmas i stadsdelen.  

En för Rinkeby-Kista särpräglande yta är Järvafältet. Att beslutet om  

badet vid Eggeby äntligen har kommit är mycket glädjande, men det finns  

otroligt mycket kvar att utveckla på Järvafältet som kan bli en fantastisk  

plats för rekreation i en växande stad. Det måste finnas många olika idéer  

som är värda att diskutera. Kan aktiviteter och verksamheter på Järvafältet  

utvecklas med olika typer av idrotter och t.ex. mer ridverksamhet som är  
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en stor sport? Vi har tidigare haft en ekologisk odling och tror att  

kommunen tillsammans med föreningar och medborgare i stadsdelen  

skulle kunna ställa iordning större odlingar och växthus där man kan sälja  

det som odlas i närområdet. Akalla och Husby med sitt kulturhistoriska arv  

kunde vara med i en satsning för att skapa ett utomhusmuseum. Kanske  

Skansen är intresserade av en filial?  

 

Järvafältet är idag kraftigt utsatt för trafikbuller som förvärrats kraftigt  

efter den ombyggnation av E 18 längs Kymlingelänken, Rinkeby och  

Tensta som skett under senare år. Inför bostadsbyggen på Kista äng  

har bullervallar anlagts längs E 4. Ärvingeområdet har delvis kontorsbyggnader  

som bullerskydd vid Kymlingelänken men det är långt ifrån  

tillräckligt. Bullerstörning med mer än 50 dBa av mer än hälften av  

Järvafältet redovisas i stadens broschyr Guide till tystnaden Igelbäckens  

kulturreservat (utgiven 2015). I underlaget nämns utveckling av  

stadsboulevarder utan närmare definition.  

 

Vi anser att det vid större trafikleder kan vara intressant att överväga  

bebyggelse nära vägen till och med på det som idag ofta är gräsytor  

och obebyggbara enligt dagens synsätt. Detta ser vi angeläget att pröva  

för att bullerbefria Järvafältet då man valt att inte bygga i tunnel som  

på många andra håll i staden. Om det inte är en framkomlig väg måste  

andra alternativ tas fram skyndsamt.  

 

Förbifartens öppna ramper vid Akalla är vi inte positiva till. Däremot  

är det glädjande att den ofullbordade linjedragningen av tunnelbanan  

Akalla- Barkarby - Hjulsta är med i översiktsplanen som möjlig  

förstärkning av kollektivtrafiken. Det kan också vara ett sätt att höja  

attraktiviteten av stadsdelarna på Södra Järva.  

 

Som förvaltningen och även staden säger i översiktsplanen så är  

Rinkeby-Kista en stadsdel men stor utvecklingspotential. Men det  

krävs också en vilja att investera och ett stort engagemang både från  

staten och staden om vi ska göra det till den fantastiska stadsdel som  

det skulle kunna vara och få Järvafältet till ett rekreationsområde för  

hela Stockholm.  
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§ 20 
Lokal överenskommelse för samverkan kring barn i behov av 
särskilt stöd (BUS) 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Den regionala BUS-överenskommelsen mellan Stockholms läns landsting och 

kommuner i Stockholms län omfattar barn under 18 år i behov av särskilt stöd 

från skolan, förskolan, socialtjänsten och hälso- och sjukvården. Överens-

kommelsen tydliggör ansvaret och beskriver gemensamma utgångspunkter och 

samverkansstrukturer för att barn i behov av särskilt stöd ska få de insatser de 

behöver och har rätt till. Den regionala överenskommelsen tecknades 2012 och 

gäller till dess att den sägs upp eller omförhandlas. För att förbättra och 

samordna insatserna för barn och ungdomar i behov av särskilt stöd träffades år 

2014 en lokal överenskommelse mellan Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltningar, utbildningsförvaltningen, barn- och ungdomspsykiatriska 

mottagningen (BUP), Habiliteringscenter och Barn- och ungdomsmedicinska 

mottagningen. De tre sistnämnda verksamheterna är baserade i Rinkeby. 

Överenskommelsen reviderades i maj 2017. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 21 september 2017.  

Dnr 1.2.5.-371-2017  
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§ 21 
Förlängning av tunnelbanan från Akalla till Barkarby. Granskning av 
järnvägsplan 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Förvaltningen för utbyggd tunnelbana (FUT) har gett Stockholms stad m.fl. 

möjlighet att yttra sig över järnvägsplan för tunnelbanan på sträckan Akalla-

Barkarby station. Staden är positiv till utbyggnaden av tunnelbanan och deltar 

aktivt i arbetet. Stockholms stad har lämnat ett gemensamt yttrande med 

synpunkter från berörda förvaltningar. Kommunstyrelsen ska behandla ärendet 

den 20 september. Stadsdelsförvaltningen har kontinuerligt, sedan arbetet 

påbörjades, deltagit i möten med FUT och stadens andra berörda förvaltningar. 

Förvaltningen har till det gemensamma yttrandet framfört synpunkter om att 

boende som kan komma att störas av sprängningar under byggtiden ska erbjudas  

tillfälligt boende i god tid. Förvaltningen har också framfört att en vidare 

förlängning av tunnelbanan från Barkarby till Hjulsta skulle innebära fördelar 

för verksamma och boende i stadsdelsområdet och att det därför vore angeläget 

att stationen i Barkarby från början förbereds för en fortsättning.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 5 september 2017.  

Dnr 1.5.3.-330-2017  
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§ 22 
Markanvisning för datahall i Akalla till Crownridge Data Center AB 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
På sammanträdet den 24 augusti beslutade exploateringsnämnden att ge 

Crownridge Data Center AB markanvisning för att bygga en datahall inom 

fastigheten Vanda 2 i Akalla företagsområde. Beslutet är i enlighet med Fortums 

samarbetsprojekt med Stockholms stad och Ellevio med konceptet Gröna 

datahallar. Syftet är att stärka Stockholms ställning som ledande globalt centrum 

för informations- och kommunikationsteknologi och dess miljöprofil genom att 

öka tillgången på förnyelsebar el. Crownridge förbinder sig att leverera värme 

och/eller kyla till Fortum för energiåtervinning. I oktober 2016 beslutade 

exploateringsnämnden om preliminär markanvisning till Fortum för utbyggnad 

av datahallar inom bl.a. Vanda 2, vilket anmäldes i stadsdelsnämnden i 

november 2016.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 augusti 2017.  

Dnr 1.5.3.-375-2017  
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§ 23 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 
Inkommen skrivelse 
Stärk tryggheten vid Kista och Akalla busstorg, Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
 

Sida 46 

 

 

  

§ 24 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 10 augusti 2017 till och med den  

6 september 2017.  
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§ 25 
Konferenser och utbildningar  
 
Beslut  
Nämnden beslutar att två representanter för majoriteten i nämnden: (S), (MP) 

och (V), samt två representanter för oppositionen: (M), (L), (C) och (KD) får 

delta i konferensen Forum om hederskultur, som arrangeras av 

Integrationsforum den 21 november i Stockholm. Deltagarna får dagarvode och 

ersättning för förlorad arbetsinkomst vid behov.  
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§ 26 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 16 augusti 2017. 
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§ 27a 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 2017-06-07 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 7 juni 2017. 
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§ 27b 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 2017-08-17 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 17 augusti 

2017. 
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§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut     
 

Ärendet 
Inga delegationsbeslut fanns att anmäla.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
 

Sida 52 

 

 

  

§ 29 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen. 

 

1. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 3 april 2017 Protokollsutdrag, § 15 Revisionsberättelser över de 

kommunala nämndernas verksamhet för år 2016 jämte revisionsberättelser 

med granskningsrapporter avseende bolagen. Dnr: 1.2.1.-140-2017. 

 

2. Förslagsinfodran för att skapa nätverk av Europa direkt-kontor som ska 

förmedla information och främja diskussion om EU-frågor som är relevanta 

för allmänheten på lokal och  regional nivå. Dokid: 22919. 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 21 september 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 10, 15, 16, 17, 19      

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Elvir Kazinic       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       - Estanislao Mboro 

 S Galina Monsalves Leal       X  

 MP Martin Michel       - Lara Siadat 

 MP Ahmet Music  XXX   §§ 10, 15, 

16   16, 17, 19  

Soma Amin § 3 

 V Anki Erdmann   §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

Daniel Katebi § 3 

 M Aleks Sakala        X  

 M Tatjana Kovacic       X  

 M Kerstin Thufvesson       X  

 M Mats Rydelius        - Basit Choudhury 

 L Amela de la Cruz       X  

   

 

  

Ersättare S Estanislao Mboro                       X 

 S Soma Amin §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

                    § 3 

 S Daniel Katebi §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

                    § 3 

 S Kyllikki Iroegbu       X  

 MP Vakant  -   

 MP Lara Siadat 1                       X 

 V Leo Ahmed -   

 M Basit Choudhury                       X 

 M Kahin Ahmed §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

 M Jean-Robert Nino       X  

 L Vakant -   

 C Banar Sabet        X  

 KD Sofia Tahko -   

 

 

    



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
 

Sida 54 

 

 

  

Tjänstemän 

tf Stadsdels-

direktör  

 Gunilla Davidsson       X  

Kanslichef  Johan Hernman §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

Ekonomichef  Alex Baena -   

Avdelningschef  Ulrika Axelsson §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

Avdelningschef  Susanne Tengberg §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

tf Avdelningschef  Annika Björklund §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

tf Avdelningschef  Anita Widell §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst  §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

Vision  Ata Hosseini §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

SACO  Ebba Prytz §§ 10, 15, 

16, 17, 19 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


